
Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning 

Tjänsteutlåtande 

Dnr 1.1.-322/2014 

Sida 1 (2) 

2014-07-29 

Staben 

 

 

 

Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning 

Staben 

 

Slakthusplan 4 

Box 81 

121 22 Johanneshov 

Telefon 08-508 14 050 

Växel 08-508 14 000 

Fax 08-144 44 

christoffer.lindh@stockholm.se 

www.stockholm.se 

 

Handläggare Till 
Christoffer Lindh 
Telefon: 08-508 14 050 

Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 

Utesluta ”sjukt kött” från barns och äldres 
mattallrikar - svar på skrivelse från (MP)  

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande åberopas som svar på skrivelsen. 

 

 

 

 

Lena Lundström Stoltz  

Stadsdelsdirektör 

  

Sammanfattning 

Åsa Öckerman och Sarah Johansson (båda MP), har inkommit med 

en skrivelse där de föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att sluta 

köpa in kött från de länder som rutinmässigt bryter mot 

djurskyddsreglerna, med undantag för det kött därifrån som är 

certifierat som ekologiskt, samt att detta krav fortsättningsvis ska 

ingå i samtliga förfrågningsunderlag som gäller mat. 

 

Stadsdelsnämnden kan inte besluta om att förbjuda inköp av en viss 

typ av livsmedel utan är, enligt beslut i kommunfullmäktige, knutna 

till den centrala upphandling som staden genom 

Serviceförvaltningen gör. För närvarande pågår en ny upphandling 

med skärpta krav på djurskydd, bl.a. krav på att antibiotika endast 

får ges efter ordination från veterinär. Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsförvaltning har deltagit i styrgruppen för detta arbete och 

stadsdelsnämnden kommer att avropa från avtalet när detta börjar 

gälla i januari 2015. 

Bakgrund 

Åsa Öckerman och Sarah Johansson (båda MP), har inkommit med 

en skrivelse om att utesluta ”sjukt kött” från barns och äldres 

mattallrikar i Enskede-Årsta-Vantör. 
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Ärendet 

Åsa Öckerman och Sarah Johansson (båda MP), har inkommit med 

en skrivelse där de föreslår att stadsdelsnämnden beslutar att sluta 

köpa in kött från de länder som rutinmässigt bryter mot 

djurskyddsreglerna, med undantag för det kött därifrån som är 

certifierat som ekologiskt, samt att detta krav fortsättningsvis ska 

ingå i samtliga förfrågningsunderlag som gäller mat. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av staben. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Stadsdelsnämnden gör inga egna upphandlingar inom livsmedel 

utan är knutna till den centrala livsmedelsupphandling som 

Serviceförvaltningen ansvarar för. För närvarande utvärderas 

inkomna anbud på en ny central upphandling för livsmedel med 

avtalsstart i januari 2015. Tilldelningsbeslut beräknas kunna 

meddelas i september 2014. Arbetet med framtagandet av 

förfrågningsunderlaget har genomförts av serviceförvaltningen med 

en styrgrupp bestående av representanter för bl.a. Enskede-Årsta-

Vantörs stadsdelsförvaltning. 

 

I arbetet med förfrågningsunderlaget har man tittat på vilka 

djurskyddskrav som funnits i det nu pågående avtalet men också 

nya, hårdare, krav har ställts på de livsmedel som staden köper in. 

Till de krav som ingår i den nya upphandlingen kan nämnas; 

 tydlig märkning med ursprungsland, 

 köttet skall vara salmonellafritt, 

 antibiotika får endast ges efter ordination från veterinär, 

 transporter till slakt får högst ske i åtta timmar (tolv timmar 

för fågel nattetid), 

 skärpta krav på slaktmetoder, 

 förbud mot svanskupering samt 

 skärpta utrymmeskrav.  

 

Serviceförvaltningen följer också Miljöstyrningsrådets 

rekommendationer och kommer att prioritera uppföljningen av de 

nya kraven.  

Bilagor 

 Skrivelse från Åsa Öckerman och Sarah Johansson (båda 

MP), angående uteslutande av ”sjukt kött” från barns och 

äldres mattallrikar. 


